
128 504
elever har blivit 

medlemmar i en elevkår 
hittills under året.

322
organisationer har blivit
medlemmar i Sveriges 
Elevkårer hittills i år.

Här hittar du en lista på våra medlemsorganisationer:

KOLL PÅ
KVARTALET

Rapport till 
Sveriges Elevkårers 
medlemmar

Q3.24
Hösten rör sig framåt
med en rasande fart!
Vi rivstartade kvartalet med en fullspäckad Almedalsvecka där 
Sveriges Elevkårer anordnade mer eget innehåll än någonsin 
tidigare. Vi lyfte som alltid elevinflytande och elevkårers förut-
sättningar och bjöd in till ett frukostseminarium för att diskutera 
ungas roll i totalförsvaret. Vi anordnade även en heldag kring rap-
porten “Det enda jag tänker på är stress och skola” som vi släppte 
tillsammans med Sveriges Elevråd och Tim Bergling Foundation 
innan sommaren. Samtliga event blev bättre än vi någonsin hade 
kunnat ana och vi lämnade Visby med massa insikter och inspira-
tion att ta med oss in i hösten.  

Efter en intensiv Almedalsvecka och en välbehövlig semester 
kickade vi igång hösten tillsammans. Jag har haft lyxen att träf-
fa många av er, både ute på en massa medlemsbesök och på  
insatser under Beredskapsveckan, där vi deltog för första gången 
i år. Framförallt har jag fått vara stolt över att elevrörelsen återi-
gen slår mig med häpnad. Ni har under året värvat medlemmar 
i rekordtakt, aldrig har vi haft så många medlemmar i elevrörel-

EMBLA PERSSON, ORDFÖRANDE

Här hittar du styrelsens 
protokollsammanfattningar från kvartalet:

Protokollsammanfattningar

Medlemsorganisationer

Beredskapsveckan
För första gången någonsin deltog Sveriges Elevkårer i MSBs, 
Myndigheten för samhällsskydd och beredskaps, initiativ 
Beredskapsveckan.

Som en fortsättning på samtalen om ungas roll i totalförsva-
ret i Almedalen, deltog Sveriges Elevkårer för första gången i 
Beredskapsveckan som anordnas av MSB. Under Beredskaps-
veckan deltar en rad aktörer och genomför insatser som syftar 
till att utbilda om och stärka det civila försvaret i Sverige. Del-
tagandet i Beredskapsveckan är en del av Sveriges Elevkårers 
arbete för att inkludera ungas röster i den svenska skolans 
beredskapsarbete. Sveriges Elevkårer anordnade två insatser 
på temat under veckan.

sen vid den här tiden på året. Redan innan kvartalet var slut hade 
vi slagit medlemsantalet vid den här tidpunkten förra året med 
hästlängder. Tack för det fantastiska jobb ni gör varje dag, utan er 
inget Sveriges Elevkårer!  

Jag kliver nu vemodigt in i mitt sista kvartal som ordförande för 
Sveriges Elevkårer. Som alltid är mitt fokus för hösten att fort-
sätta göra allt jag kan för att skapa så bra förutsättningar som 
möjligt för alla elevkårer i landet. Samtidigt banar jag nu också 
vägen för min efterträdare och nästa fanbärare för elevrörelsen 
i Sverige.  

Under sista helgen i november är det ni medlemmar som röstar 
fram vem som blir nästa ordförande för Sveriges Elevkårer och 
vilka som kommer att sitta vid styrelsebordet för att fortsätta driva 
organisationen framåt de två nästkommande åren. Ta chansen 
att påverka Sveriges Elevkårer och anmäl dig till Kongress24 i 
Borås.  

För mig blir det min sista Kongress som  
ordförande och jag hoppas att så många 
som möjligt tar sig dit så att jag får 
träffa er en sista gång. Vi ses i Borås 
elevrörelsen! 

I början av veckan åkte ordförande Embla Persson till Grill-
ska Västerås Elevkår för att genomföra en beredskapsövning 
utifrån MSBs material “Var beredd – inte rädd" tillsammans 
med representanterna Stina, Jubran och Texas från Grillska 
Västerås Elevkårs styrelse. Övningen resulterade i viktiga 
samtal om hur elevkåren kan bistå skolan i beredskapsarbetet, 
bland annat genom att snabbt förmedla information till sina 
elevkårsmedlemmar. 

Senare under veckan besökte ordförande Embla Persson en 
skyddsrumsvisning anordnad av Nacka Kommun tillsammans 
med representanterna Jason och Mille från Nacka Gymnasi-
ums Elevkårs styrelse. Även här resulterade besöket i samtal 
om hur elevkåren kan hjälpa till och hur viktigt det är att elev-
kåren har insyn i och kunskap om skolans beredskapsarbete 
för att kunna hjälpa till i kristider.

Från vänster: Mille Bergh, Embla Persson & Jason Hu

https://sverigeselevkarer.se/styrelsedokument/
https://sverigeselevkarer.se/media/qcfdd3gq/q3-2024-medlemmar.pdf
https://sverigeselevkarer.se/media/qcfdd3gq/q3-2024-medlemmar.pdf


Kvartal tre avslutades stabilt med både
intäkter och kostnader i linje med
budget.

Efter en lugn start under semestertider
övergick kvartalet till full aktivitet i
samband med terminsstarten i augusti.

Intäkterna är något högre och kostna-
derna något lägre än föregående
kvartal. Detta beror på att vissa bidrag
inkommer i slutet av året samt att
Upptakt24 genomfördes under kvartal
två, vilket påverkade kostnadsbilden.
Personalkostnaderna är lägre än 
planerat.

Kassaflödet håller sig fortsatt stabilt.

"Så kan AI användas i skolan"

KOLL PÅ MEDIA /                              MYNEWSDESK.COM/SE/SVERIGESELEVKARER KOLL PÅ EKONOMI /

Bidrag 90%

Försäljning 1%

Serviceavtal 6%

Övriga intäkter 3%

Ekonomi & 
rådgivning 5% 

Marknadsföring 2%

Administration, teknik & 
kontor 14%

Resor, mat, boende &
övriga kostnader 10%   

Personalkostnader 68%  

INTÄKTER

Tack till alla 
som är med och

 finansierar elevers 
fria organisering

UTGIFTER

Ordförande Embla Persson 
medverkade i Tv4 Nyhetsmor-
gons skolpanel för att prata om 
hur AI kan användas i skolan. 
Embla lyfte hur avsaknaden av 
regleringar kring skolväsendet i 
regeringens direktiv till AI-kom-
missionen lämnar rektorer, 
lärare och elever utan stöd,  
kunskap och riktning i hur de 
ska hantera den tekniska 
utvecklingen.

Ekonomi Q3 2024

"Skolmat på schemat: Hur blir skol-
måltiderna mer jämlika?"

Tv4

Se inslaget här:

Under Järvaveckan deltog vice 
ordförande Jonatan Lamy i ett 
panelsamtal om skolmat an-
ordnat av Lantbrukarnas Riks-
förbund. Panelen diskuterade 
hur man säkerställer en jämlik 
skolmåltid och Jonatan lyfte 
vikten av skolans kompensato-
riska uppdrag - barn och unga 
som inte är hungriga lär sig mer 
i skolan. Panelsamtalet sändes 
i SVT Forum och går att se i sin 
helhet i efterhand.SVT

Se panelsamtalet här:

Här kan du fördjupa dig i ekonomin:

När höstterminen startade innebar det 
också att det nu har gått två år sedan 
den nya sexualundervisningen började 
gälla i skolan. Det går att se att under-
visningen har blivit bättre, men det finns 
fortfarande mer att önska.

Tillsammans med RFSU och Sveriges 
Elevråd skrev vi därför en debattartikel 
om hur vi kan förbättra sexualundervis-
ningen i svensk skola ytterligare, bland 
annat genom att involvera unga i under-
visningen på riktigt. För att undervis-
ningen ska tjäna sitt syfte är det viktigt 
att den lyfter de frågor som faktiskt är 
viktiga för unga och som speglar ungas 
behov.  

"Låt ungas frågor styra sexual-
undervisningen"

Aftonbladet

Läs debattartikeln här:

https://www.mynewsdesk.com/se/sverigeselevkarer
https://sverigeselevkarer.se/media/w4gfx50m/q3-2024-ekonomi-tack.pdf
https://sverigeselevkarer.se/media/w4gfx50m/q3-2024-ekonomi-tack.pdf
https://sverigeselevkarer.se/media/w4gfx50m/q3-2024-ekonomi-tack.pdf
https://sverigeselevkarer.se/media/w4gfx50m/q3-2024-ekonomi-tack.pdf
https://sverigeselevkarer.se/media/w4gfx50m/q3-2024-ekonomi-tack.pdf
https://sverigeselevkarer.se/media/w4gfx50m/q3-2024-ekonomi-tack.pdf
https://www.tv4play.se/klipp/c7ec5bc09cd07278d1af?fbclid=PAY2xjawF9mB5leHRuA2FlbQIxMQABpkh0p3FPjpOCDgnG_CLxOO66DXvejpGEmBJODolXjTMdExeewiKiLJ0HAQ_aem_B49h09bHxuu3g_aTxfvIAA
https://www.svt.se/nyheter/svtforum/den-jamlika-skolmaltiden
https://www.aftonbladet.se/debatt/a/yElWz2/rfsu-elevorganisationer-lat-ungas-fragor-styra-sexualundervisningen


Sveriges Elevkårer var på plats under en fullspäckad Al-
medalsvecka för att prata om elevinflytande, psykisk hälsa 
och ungas roll i totalförsvaret. 

Årets Almedalsvecka var för Sveriges Elevkårer intensiv och 
fylld till brädden med aktiviteter, diskussioner och samtal 
i syfte att lyfta våra viktigaste frågor. På plats befann sig en  
delegation bestående av både styrelsemedlemmar och perso-
nal från den operativa verksamheten. Under veckan anordnade 
delegationen sex programpunkter med fokus på psykisk hälsa 
och ungas roll i totalförsvaret, två högaktuella frågor för våra 
medlemmar.  

Tillsammans med Tim Bergling Foundation och Sveriges Elev-
råd anordnades en heldag på temat psykisk hälsa i skolan. 
Dagen innehöll rundabordssamtal med skolpolitiska talesper-
soner från flertalet riksdagspartier, en livepodd modererad 
av Ångestpodden som bland annat gästades av socialminister  
Jakob Forssmed (KD) samt en presskonferens med repre-
sentanter från Sveriges Lärare, SKR, Folkhälsomyndigheten 
och riksdagen i panel. Samtliga programpunkter utgick från  
rapporten “Det enda jag tänker på är stress och skola” som 
släpptes innan sommaren, där vi undersökt hur olika faktorer i 
skolan påverkar elevers mående. 

Vi anordnade även ett frukostseminarium och två rundabords-
samtal på temat ungas roll i totalförsvaret. Vid frukostsemina-
riet medverkade marinchefen Ewa Skoog Haslum, säkerhets-
debattören Patrik Oksanen, Addas beredskapschef Kristina 
Syk samt Kristdemokraternas utbildningspolitiska talesperson 
Mathias Bengtsson. Vid rundabordssamtalen, som anordnades 
tillsammans med Folk och Försvar, medverkade Carl-Johan  
Edström, chef för försvarsstaben vid Försvarsmakten samt fler-
talet ungdomsorganisationer och politiska ungdomsförbund.  

Försvarsfrågorna blir allt hetare i den politiska debatten, men 
vi har saknat ungas perspektiv. Detta trots att unga redan från 
16 år omfattas av totalförsvarsplikten. Vi såg därför en möj-
lighet att tillföra ungas röst till debatten och ett första steg i 
det var engagera oss i frågan under Almedalsveckan. Utöver  
vårat eget innehåll träffade vi en rad aktörer som är verksamma 
inom totalförsvaret, för att bättre förstå hur vi som organisation 
kan bistå det civila försvaret i kristider och vad krisberedskapen 
förväntar sig från unga i Sverige. Samtalen gav oss en rad vik-
tiga insikter och kunskap för att kunna jobba vidare med frågan 
om ungas roll i totalförsvaret tillsammans med våra elevkårer. 
Utöver de egna programpunkterna träffade delegationen en 
rad olika aktörer under veckan för att prata om elevinflytande 
och elevkårers förutsättningar, däribland skolminister Lotta 
Edholm (L) och socialtjänstminister Camilla Waltersson 
Grönwall (M).

Almedalsveckan är ett forum där vi får tillfälle att ytterligare 
belysa frågor som är viktiga för elevkårerna i Sverige och vi ser 
redan fram emot nästa år! 

Almedalen 2024

Livepodd på temat psykisk hälsa i skolan

Rundbordssamtal om ungas roll i totalförsvaret

Från vänster: Ewa Skoog Haslum, Mathias Bengtsson, 
Embla Persson, Jonatan Lamy, Kristina Syk & Patrik Oksanen

Från vänster: Embla Persson & Lotta Edholm



I september åkte ordförande Embla Persson och andra vice 
ordförande Alva Hellstrand till Växjö för medlemsbesök. 

Tillsammans med Oliver Rosengren (M), riksdagsledamot och 
suppleant i utbildningsutskottet, besökte de Elevkåren vid Ka-
tedralsskolan och ProCivitas Elevplenum Växjö. Olivers med-
verkan under dagen syftade till att skapa dialog direkt mellan 
politiken och elevkårerna i Sverige, något som Sveriges Elevkå-
rers styrelse fick i uppdrag att se över i ett medlemsbeslut från 
Årsmöte23. Dagen började med skollunch på Katedralskolan 
tillsammans med Hedda, Ester och Eira från elevkårens styrel-
se. Elevkåren var mitt uppe i sin insparksperiod och delade med 
sig av de välkomstaktiviteter som de anordnat för att välkomna 
alla skolans nya elever. Efter lunchen bjöds det på en rundtur av 
skolan som avslutades i elevkårsrummet.  

Därefter besökte Embla, Alva och Oliver ProCivitas Elevplenum 
Växjö. Oliver Rosengren har en bakgrund som elevkårsaktiv och 
var med och startade upp ProCivitas Elevplenum 2012. Det blev 
därför ett kärt återseende och det dök upp spännande reflek-
tioner om hur elevengagemanget på skolan har utvecklats och 
vuxit sedan dess.

Dagen bjöd på samtal om elevinflytande, elevkårsengagemang 
samt stress och prestationsångest i skolan. Elevkårerna fick 
även ge sina synpunkter och tankar kring större frågor om 
skolsystemet så som betyg, läroplaner och nationella prov och 
de gav förslag på hur skolan kan bli bättre.  

Både elevkårerna och Oliver Rosengren var nöjda med dagens 
besök. 

Sveriges Elevkårer lämnar ett tydligt avtryck i såväl debat-
ten som elevers vardag. Det känns hedrande att ha varit 
en del av elevrörelsen när jag ser allt viktigt som utförs 
idag. Jag är glad för vår gemensamma besöksdag i Växjö. 
Det var både trevligt och lärorikt, sa Oliver Rosengren vid 
dagens slut.

Hos Elevkåren vid Katedralskolan Hos ProCivitas Elevplenum VäxjöOliver Rosengren och Embla Persson

Välkomstaktiviteter
Vid terminsstart gjorde elevkårerna runt om i landet ett 
hästjobb med att välkomna alla nya ettor till skolan och kicka 
igång ett nytt läsår tillsammans med sina skolkamrater. Ge-
nom sina aktiviteter och sin närvaro har de bidragit till en fin 
och trygg uppstart av det nya läsåret.  

En av alla elevkårer som anordnade aktiviteter för att välkomna 
de nya ettorna på sin skola var Klara Elevkår Postgatan i Göte-
borg. De anordnade “Ettornas dag” där eleverna delades upp 
utifrån sina nya klasser och fick olika utmaningar som krävde 
elevernas samarbete för att få poäng. Att ha utmaningar som 
måste lösas tillsammans bidrar till att skapa en bättre sam-
manhållning i klassen. Ett tips Klara Elevkår Postgatan skickar 
med är att även ha aktiviteter utanför skoltid där de nya klasser-
na får hänga tillsammans för att lära känna varandra ännu mer. 
De själva anordnade en tacokväll som var väldigt uppskattad. 

Medlemsbesök: Växjö

Från Klara Elevkår Postgatans"Ettornas dag" 

SVERIGESELEVKARER.SE
INFO@SVERIGESELEVKARER.SE
08-644 45 00
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